
P r o t o k ó ł Nr 29/17

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z 16 sierpnia 2017 r.  

Posiedzenie  komisji  odbyło  się  w  sali  sesyjnej  Urzędu  Miejskiego  Trzcianki  
w godzinach od 1300 do 1430.

W posiedzeniu udział wzięli:

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności,

2) pan Krzysztof Czarnecki Burmistrz Trzcianki,

3) pani Grażyna Zozula Zastępca Burmistrza,

4) pan Witold Putyrski Kierownik Referatu. 

W momencie otwarcia nieobecni: E. Joachimiak, P. Starosta (przybyli w punkcie 
3) oraz A. Hałuszka i W. Natkaniec. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Spotkanie  otworzył,  witając  wszystkich  obecnych,  i  prowadził  Przewodniczący 
Komisji pan Czesław Rogosz.

Ad 2) Przyjęcie porządku obrad.
Przewodniczący Komisji  przedstawił  poniższy porządek posiedzenia.  Radni  nie 
mieli uwag. Porządek przyjęto w głosowaniu: za 5 (jednogłośnie). 

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu komisji Nr 28/17 z 19 czerwca 2017 r.
4. Ocena przygotowania placówek oświatowych do przyjęcia dzieci i młodzieży 

w związku z wdrażaniem reformy oświaty. 
5. Analiza projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.
6. Sprawy wniesione do komisji:     
7. Wolne wnioski.  
8. Zamknięcie posiedzenia.                                                                                        
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Ad 3) Przyjęcie protokołu komisji Nr 28/17 z 19 czerwca 2017 r.

Protokół Nr 28/17 z 19 czerwca 2017 r. został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 
5 radnych. 

Ad  4) Ocena  przygotowania  placówek  oświatowych  do  przyjęcia  dzieci  
i młodzieży w związku z wdrażaniem reformy oświaty. 

Burmistrz  Trzcianki  K.  Czarnecki  stwierdził  miedzy  innymi,  że  remonty  
w obiektach oświatowych trwają, niemniej placówki do 4 września br. powinny 
być udostępnione dla dzieci i młodzieży. Remonty nie będą w 100% zrealizowane, 
będą trwały jeszcze prace wykończeniowe. Do 15 listopada remonty zewnętrzne 
mają  być  ukończone.  W  trakcie  remontów  wyszły  prace,  które  nie  były 
uwzględnione w projektach, są to roboty dodatkowe, stąd przesunięcia w realizacji 
zadań.  Prace  te  nie  zakłócą  toku  pracy  jednostek.  W  Białej  będzie  krótko 
niedostępna  stołówka.  Będą  tu  zaproponowane  rozwiązania.  Również  jakieś 
korytarze  czy  niektóre  toalety.  Na  najbliższej  sesji  będą  zaproponowane 
przesunięcia środków finansowych. Oczywiście jeszcze będą potrzeby wykonania 
infrastruktury  zewnętrznej  (ogrodzenia,  place  zabaw,  dojścia,  chodniki).  To 
dodatkowe zadania, na kolejny rok budżetowy. 

Pan Witold Putyrski uzupełniająco poinformował, że, jak informował Burmistrz,  
w  trakcie  inwestycji  często  dochodzą  dodatkowe  koszty.  W  przypadku 
termomodernizacji  obiektów oświatowych też doszło do takiej sytuacji.  Główne 
powody to niewiadoma, co kryje się, np. pod zdejmowaną podłogą oraz rosnące 
wymagania  ochrony  przeciwpożarowej  obiektów.  Tuż  przed  rozpoczęciem 
inwestycji,  Straż  Pożarna  dokonała  kontroli  p.poż.  obiektów  oświatowych  
i decyzje były daleko idące, którym w trakcie prac należało sprostać. Biorąc pod 
uwagę obiekty oświatowe: Łomnicę, Białą, Przedszkola Nr 1, Nr 2 i Nr 3 oraz 
Przyłeki i Rychlik umowa podstawowa z wykonawcami sięgała kwoty 10.032.129 
zł. Przyłeki i Rychlik 15 sierpnia br. planowany jest odbiór obiektów. Pozostałe 
umowny  mają  termin  do  15  listopada.  Do  tej  kwoty  podstawowej  doszła 
konieczność  wykonania  robót  dodatkowych,  choćby  takich  jak  związanych  
z prądami o niskich napięciach, monitoringiem, systemu internetowego na łączną 
kwotę ok. 390.000 zł oraz dostosowaniem obiektów do wymagań p.poż na kwotę 
1.136.918  zł.  Gmina  wyda  w  latach  2016-2017  łącznie  na  termomodernizację 
obiektów oświatowych prawie 12 mln zł, z tego 4.805.000 zł dotacja z WRPO. 
Generalnie  należy  termomodernizację  nazwać  remontami  kapitalnymi  stąd  tak 
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duże  koszty,  które  nie  są  kosztami  kwalifikowanymi  i  dlatego tak  duży  udział 
finansów gminy. Zmiany budżetu na najbliższej sesji pozwolą sprawy dokończyć. 

Radny Ł. Walkowiak pytał o koszty związane z wprowadzaniem reformy oświaty. 
Jakie gmina ponosi koszty i jaki udział w kosztach państwa?

Burmistrz K. Czarnecki wyjaśnił, że oprócz robót pod hasłem termomodernizacja 
należało również ponieść koszty dotyczące remontów w pozostałych placówkach. 
Wcześniej  termomodernizacją  było  objęte  Przedszkole  Nr  4.  W  tym  roku 
wykonano przy tym przedszkolu taras za 70.000 zł, w kolejnym roku czeka remont 
kuchni oraz elewacji.  To koszty ponad 200.000 zł.  Szkoła Podstawowa Nr 3 – 
wykonywany jest  remont  korytarza.  Ponadto  należy  odpowiednio rozprowadzić 
instalacje,  aby  dalej  pociągnąć  nową  do  poszczególnych  klas.  Jest  również 
potrzeba  zagospodarowania  placu  wokół  szkoły,  miejsca  parkingowe  dla 
nauczycieli i rozbudowa sali gimnastycznej.  Gimnazjum Nr 1 – przekształcenie  
w  Szkołę  Podstawową  Nr  1  zmusiło  do  wykonania  stołówki  do  wydawania 
posiłków. Zakupiono odpowiednie wyposażenie klas. Przygotowano plac zabaw  
z  dostępem  dla  dzieci  z  zewnątrz.  Powstaje  infrastruktura  przy  szkole,  nowe 
miejsca  parkingowe  i  chodnik.  Przystosowanie  do  wymogów  „oświatowych” 
będzie  kosztowało gminę  ok.  500.000 zł.  Natomiast  dotacja  była  w wysokości 
244.000  zł.  Pieniądze  te  wystarczyłyby,  gdyby  stołówka  nie  była  tak 
zdewastowana.  Szkoła  Podstawowa  Nr  1  w  pełni  będzie  przystosowana  do 
przyjęcia dzieci.  Pozostałe placówki będą analizowane przy tworzeniu budżetu. 
Niemniej,  aby  wszystkie  placówki  miały  odpowiednie  warunki,  to  są  ogromne 
koszty. 

Radny W. Perski pytał czy zapisane środki wystarczą na ukończenie rozpoczętych 
prac? 

Pan  W.  Putyrski  potwierdził,  że  tak,  choć  zawsze  jest  jakieś  ryzyko,  że  coś  
w trakcie może wypaść. 

Pani  Grażyna Zozula przedstawiła  liczbę uczniów w poszczególnych szkołach  
w roku szkolnym 2017/2018, jak w załączonym zestawieniu do protokołu. Dodała, 
że  będą  trzy  urlopy  zdrowotne  od  1  września.  Średnio  miesięcznie  urlop 
zdrowotny to ok. 4.500 zł. W związku z tym do końca roku najprawdopodobniej 
będzie  brakowało  środków  na  wynagrodzenia  nauczycieli.  Koszt  jednego 
nauczyciela  ok.  50.000  zł  w  zależności  od  stopnia  awansu  zawodowego.  Na 
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pomoce dydaktyczne są środki z Ministerstwa Edukacji Narodowej ponad 60.000 
zł. Zaproponowano zakup 8 tablic multimedialnych, po spotkaniu z dyrektorami 
jednostek  oświatowych.  Zamówienie  będzie  realizowane  poprzez  Urząd,  
a  następnie  tablice  protokolarnie  będą  przekazane szkołom.   Wchodzi  program 
Aktywna Tablica, który umożliwia pozyskanie środków w wysokości 14.000 zł  
ale należy mieć 3.500 własnego wkładu. Nie wszystkie szkoły będą mogły wziąć 
w  nim  udział.  Na  pewno  SP 2  będzie  mogła  skorzystać,  bo  jest  podłączony 
światłowód, który może być formą wkładu własnego. Być może SP Nr 3 również 
skorzysta z tego programu. Siedlisko ma trzy tablice interaktywne. Jest to forma 
pomocy dydaktycznej spełniająca warunki na dzisiejsze czasy. Kwota 25.000 zł 
będzie przeznaczona na pracownię komputerową w SP w Białej. Można zakupić 
również pracownie mobilne do nauki przedmiotów ścisłych, tj. zestawy walizek  
z pomocami naukowymi. Koszt takiej walizki 12-15 tys. zł. Utworzono dodatkowo 
oddział przedszkolny w SP Nr 3. Były wątpliwości czy będzie pełny, a obecnie jest 
tam  zapisanych  23  dzieci.  Jest  tylko  obawa  czy  kuchnia  będzie  czynna  
w Przedszkolu Nr 3 od początku września, ale jest to kwestia jednego tygodnia. 
Będzie to jakoś rozwiązane. Ustalono również dni wolne od zajęć dydaktycznych.  

Ad 5) Analiza projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.
1) Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 

gminy Trzcianka na lata 2017- 2032. 
Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 7.

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.   
Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 7.

Na pytanie radnego Ł. Walkowiaka pani G. Zozula wyjaśniła,  że skatepark nie 
miał  być realizowany w tym roku,  ale  lodowisko całoroczne.  Niestety  na dwa 
ogłoszone przetargi nie złożono żadnej oferty, nie ma żadnego zainteresowania, 
dlatego  zdejmuje  się  część  środków.  Najprawdopodobniej  w  tym  miejscu 
powstanie skatepark. 

3) Projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  pomnika  przyrody  o  nazwie 
„Krzysztof”.

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 7.

4) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody o nazwie „Jan”.
Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 7.
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5) Projekt  uchwały w sprawie ustanowienia  pomnika  przyrody o nazwie „Stary 
Alex”.

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 7.

6) Projekt uchwały w sprawie likwidacji pomnika.

Radny Ł. Walkowiak pytał o termin i koszty likwidacji pomnika.

Burmistrz  K.  Czarnecki  odpowiedział,  że  po podjęciu uchwały  zostaną  podjęte 
działania  likwidacyjne.  Poszukiwana  jest  firma,  która  określi  koszty  usunięcia 
obiektu.  Nowele  ustawowe  poszerzyły  krąg  koniecznych  do  zmiany  nazw  
i symboli. Należy dokonać przeglądu nazw instytucji samorządowych i może będą 
konieczne zmiany. Wojewoda Wielkopolski dodatkowo poprosił o uzasadnienia do 
nazw ulic: Wł. Broniewskiego, Rzymowskiego, ronda Wizy oraz os. XXV lecia, 
XXX lecia. 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 7.

7) Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego miasta Trzcianki w rejonie ul. Grunwaldzkiej.

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 7.

8) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie konkursu „Najładniejszy 
Wieniec Dożynkowy” i zasad jego przeprowadzania.

Burmistrz  K.  Czarnecki  wyjaśnił,  że  jest  to  projekt  z  inicjatywy  Komisji 
Środowiska i Rozwoju Wsi. 
Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. Głosowało za 7.

Ad 6) Sprawy wniesione do komisji:     
Brak spraw wniesionych. 

Ad 7) Wolne wnioski.  

Radny W. Perski wnioskuje o załatanie przed okresem zimowym dziur na drogach:
- na ul. Wieleńskiej (kierunek Ogrody działkowe),
- na ul. Kolejową zaraz za wjazdem z ul. Sikorskiego.
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Radny W. Perski złożył zapytanie czy dąb szypułkowy przy ul. Wieleńskiej 
(naprzeciw ul. Olchowej) może być zakwalifikowany jako pomnik przyrody. 
Prosił Przewodniczącego Komisji, aby w przyszłym roku zająć się tematem zajęć, 
dla dzieci młodszych 3 letnich, w okresie wakacyjnym. 

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji 
podziękował wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

      Protokolant Przewodniczący Komisji 

Marzena Domagała        Czesław Rogosz
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